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Libčické posvícení je za námi a s ním i letní prázdniny. Po dvou 
měsících se vracejí žáci do školních lavic a prvňáčci do nich poprvé 
usedají. Jde o začátek, který vždy znamená nějaké očekávání.
Toto očekávání není jen v mysli žáků, ale samozřejmě i jejich rodičů. 
Právě oni mají co největší zájem o to, aby se dětem ve škole líbilo  
a naučily se nové věci. O to, zda jsou jejich očekávání naplňována, se 
samozřejmě zajímá i škola a město jako její zřizovatel. Proto pro-
běhla  letos na jaře anketa, ve které byli rodiče dotázáni, jak jsou 
se školou spokojeni. S jejími výsledky se můžete seznámit v tomto 
čísle Libčických novin na str. 6 a také na webu školy. Rád bych touto 
cestou poděkoval všem, kteří se na její tvorbě podíleli a škole za její 
distribuci a zpracování. Dík v neposlední řadě patří samozřejmě 

i rodičům, kteří dotazníky vyplnili. Přestože jejich množství jen 
mírně přesáhlo polovinu, věřím, že ti ostatní nejsou k dění ve škole 
lhostejní.
Školní rok není jen ve znamení školy, ale i přemýšlení, co nabídnout 
dětem po skončení vyučování. Z tohoto důvodu se město rozhodlo 
uspořádat Městský sportovní den, během něhož se představí všech-
ny organizace nabízející sportovní volnočasové aktivity pro děti. 
První zářijovou neděli se tak dětem na hřišti AFK naskytne mož-
nost vyzkoušet si fotbalový trénink, různé aktivity v rámci oddílů 
Sokola, poznat, co nabízí pro jejich volný čas MC Malina, anebo si 
i osahat sportovní disciplíny v rámci hasičského sportu.
Přeji všem žákům, aby do školního roku vykročili pravou nohou  
a sklízeli jen úspěchy, ze kterých se budou těšit spolu s rodiči. A také 
přeji všem učitelům, aby měli ve třídách žáky, kteří po 
úspěchu touží a snaží se ho dosáhnout prací a pílí.

Doc. Ing. Vít Penížek, Ph.D. 

Město Libčice nad Vltavou, AFK, Sokol, 
Malina a SDH Libčice

pořádají

MĚSTSKÝ SPORTOVNÍ DEN
 v neděli 8. září 2019 14:00 - 18:00 

na hřišti AFK Libčice nad Vltavou.

Nabízíme dětem i rodičům
vyzkoušet si pestrý výběr sportovních disciplín.

Přijďte se zapojit kdykoli během akce.
Občerstvení pro děti zdarma.
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Veřejný prostor je všude kolem nás. I v Libčicích musí-
me citlivě přistupovat k objektům, které tento společný 
prostor utváří. Akční plán 2019 - 2020 obsahuje něko-
lik ambiciózních projektů, jež výrazně promění veřejný 
prostor. Při jejich přípravě a realizaci je třeba postupo-
vat citlivě, vždyť měníme naše bezprostřední okolí a 
podmínky pro život nás všech na dlouhá léta dopředu. 
Asi se shodneme, že neuvážené kroky mohou vzhled 
města esteticky zatížit a špatně se napravují. 
Radnice si uvědomila tuto obrovskou zodpovědnost, 
a proto zjara tohoto roku oslovila vybrané architekty 
s nabídkou spolupráce na pozici externího městského 
architekta. Proběhlo setkání celkem s šesti kandidáty. 
Výběrové řízení bylo dvoukolové a vítězem se stal Ing. 
arch. Jiří Opočenský. Rada města jeho výběr schválila 
jednohlasně. Cílem spolupráce je odborná opora pro 
kvalifikované samosprávné rozhodování v oblasti urba-
nismu, architektury, územního plánování a vytváření 
kvalitního prostředí pro život občanů.
Co vás vedlo k tomu, že jste začal uvažovat o práci v 
Libčicích? Vždyť vaše architektonická kancelář netrpí 
nedostatkem zakázek, spíše naopak? 

Ujmout se pozice městského architekta beru jako osob-
ní výzvu. V průběhu naší práce jsme doposud stáli vět-
šinou na straně zpracovatelů. Městský architekt může 
pomoci připravit prostředí pro zajímavé a krásné rea-
lizace, vytvořit příležitost pro růst a prezentaci města a 
také příležitost pro talentované kolegy.
Forma přípravy veřejných zakázek a jejich konkrétní 
zadání má zásadní vliv na kvalitu výsledného projektu 
a stavby. Jako městský architekt se také mohu mnoho 
nového naučit a rozšířit tak svůj pracovní záběr.
Co se vám v Libčicích líbí?  Co byste označil jako velké 
pozitivum města, které okolním obcím schází? 
Ve městě podobně jako v okolním mikroregionu je cítit 
stopa jeho historického osídlení (Liběhrad, Levý Hra-
dec, Žalov). Celé údolí Vltavy mezi Prahou a Kralupa-
mi má výjimečný přírodní charakter, řeka se prokou-
sala tvrdou horninou, skály spadají místy až k jejímu 
korytu. V místě je zároveň významná průmyslová stopa 
šroubárny a cihelny.  Libčice mají velmi dobré vlakové 
spojení do Prahy, i proto mají velký potenciál jako mís-
to pro bydlení a práci. Mohou být také potenciálním 
cílem výletů z hlavního města pro pěší, ale především 

PROČ MÍT MĚSTSKÉHO ARCHITEKTA?
Někdo by mohl namítnout, že naše město není natolik velké, aby potřebovalo mít městské-
ho architekta. Hlavní argument pro nejlépe vystihují slova kolegyně architektky, jedné z 
kandidátek: „Nezáleží na velikosti města, protože všechna města se víceméně potýkají se 
stejnými tématy k řešení, jiný je pouze rozsah.” 

JIŘÍ OPOČENSKÝ
Vystudoval Fakultu architektury ČVUT v Praze, dále 
studoval v Nizozemí Universite of Technology Eidhoven  
a absolvoval semestr na Akademii výtvarných umění v 
Praze. Působil v ateliéru KAVA a DNA architekti. 
V roce 2007 založil společně se Štěpánem Valouchem ar-
chitektonickou kancelář ov-a a o 10 let později vydali kni-
hu ov-a 2007- 2017, která shrnuje dosavadní spolupráci. 
Od roku 2012 aktivně spolupracuje s FA ČVUT, vedl 1 
rok výuku navrhování, je členem doktorské komise, pravi-
delným oponentem diplomových prací.
Pravidelně je členem porot architektonických soutěží. 
Během činnosti architektonické kanceláře ov-a získali mno- 
ho ocenění, například:
- Grand prix čestné ocenění za dům u Železného Brodu
- 1. cena v zúžené soutěži na rekonstrukci KD Neratovice
- Cena Josefa Hlávky za Spolkový dům ve Slavonicích
Architektonická kancelář ov-a sídlí v Praze 6 a okolí Prahy 
je Jiřímu Opočenskému velmi blízké. 
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pro cyklisty. Díky své koncové poloze z hlediska auto-
mobilové dopravy je to místo zároveň velmi klidné a v 
něčem tradiční. Tak, jak se bude zvyšovat cena bydlení 
v Praze, budou se dostávat Libčice podobně jako jiná 
menší satelitní města brzy pod zvýšený zájem realitní-
ho trhu a developmentu.
Na čem momentálně v Libčicích pracujete? 
Od naší dohody s městem na spolupráci jsme si vyt-
kli několik krátkodobých cílů. První je uspořádání 
architektonické soutěže na centrum města – stavba 
spolkového domu, rekonstrukce radnice a úprava pro-
storu křižovatky mezi nimi. Realistický časový scénář 
by mohl být: vyhlášení soutěže do konce roku 2019, 
kompletní projekt do konce roku 2022 a následná re-
alizace. Dalšími úkoly jsou příprava nového územního 
plánu, pravidla pro developery, spolupráce při přípravě 
sportovní haly. Cílem je také příprava mikro-zásahů ve 
veřejném prostoru města – drobných úprav, jako jsou 
lavičky, stojany na kola, herní či work-out prvky, posí-
lení setkávání ve veřejném prostoru. Dlouhodobějšími 
úkoly pak může být úprava náplavky, městské koupališ-
tě nebo i lávka přes Vltavu pro pěší a cyklisty.
Vytkl jste si již svůj osobní cíl, čeho byste v Libčicích rád 
dosáhl? 
Rád bych ve spolupráci s městem ukázal, že soutěže-

ní a práce architektů má smysl, může významně pro-
měnit k lepšímu tvář současného města. Mým cílem 
je také pomoci realizovat úspěšný projekt financova-
ný z veřejných prostředků v režii města Libčice. Pro-
jekt, nebo projekty, které obstojí v širším srovnání. 
V současnosti má město takový projekt realizovaný 
soukromými prostředky – rekonstrukce areálu Uhel-
ného mlýna oceněná hl. cenou Grand Prix architek-
tů a nominovaná na celoevropskou cenu za archi-
tekturu cenu Mies van der Rohe. Že lze být „vidět“ i  
s veřejnými projekty dokazují například Líbeznice u 
Prahy s pouhými 1500 obyvateli. Rád bych také sou-
středil pozornost na investice do projektů – Štěstí přeje 
připraveným, dotační tituly jsou často podmíněny již 
hotovými projekty.
Závěrem lze doplnit úryvek z webu ČKA: „Zřízení pozi-
ce městského architekta není samospasitelné řešení. Pouze 
vytváří předpoklad pro to, aby politici nerozhodovali bez 
odborných informací. Městský architekt je schopen poskyt-
nout politikům města či obce odbornou oporu, argumenty 
pro eliminaci záměrů s potenciálně negativními dopady na 
žádoucí rozvoj města či obce.“                                              

Mgr. Kateřina Hrachovcová
Ing. arch. Jiří Opočenský

8. VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ
zastupitelstva města Libčice nad Vltavou

se koná

ve středu 11. září 2019 od 18:00
v obřadní síni MěÚ

NAVRŽENÝ PROGRAM JEDNÁNÍ:

1. Přijetí dotací
2. Rozpočtové opatření č. 3/2019
3. Čerpání rozpočtu k 30. 6. 2019
4. Žádost občanů manželů S. o koupi pozemku
5. Žádost občana  R.T. o koupi pozemku
6. Žádost občana N.F. o koupi pozemku
7. Vzájemný prodej pozemků
8. Informace o zpracování 
 zadání nového územního plánu
9. Zpráva finančního výboru
10. Zpráva kontrolního výboru
11. Zpráva výboru rozvoje města
12. Různé

Tajemník Městského úřadu Libčice nad Vltavou 
vyhlašuje výběrové řízení 

na obsazení pracovní pozice 

REFERENT 
SPRÁVNÍHO ODBORU

Náplň práce: 
- výkon matriční agendy
- agenda evidence obyvatel
- správa místních poplatků
- další správní činnosti blíže neurčené

Pracovní poměr:
Plný pracovní úvazek na dobu neurčitou

Platové zařazení: 
Platová třída 9 dle nařízení vlády č. 564/2006 Sb. o 
platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách 
a správě, ve znění pozdějších předpisů

Přihlášky zasílejte v zalepené obálce označené:
VŘ – referent správního odboru  do 12:00 10. září 2019

Na adresu: 
podatelna  MěÚ
náměstí Svobody 90
252 66 Libčice nad Vltavou 

Podrobné informace naleznete na úřední desce města.
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   4. 9. Společenské hry
11. 9. Povídání u kávy
18. 9.  Ruční práce
25. 9. Procvičování paměti

Městský úřad Libčice nad Vltavou 
hledá

PRACOVNÍKA 
- do čety na úklid a údržbu města.

Bližší informace u tajemníka MěÚ:
Ing. Roman Dědič
tlf.: 233 101 653

E-mail: tajemnik@libcice.cz

TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v roce 2019

SOBOTA
 

 14. září

 12. října

 9. listopadu

Kontejnery budou od 8:00 do 12:00 umístěny na těch-
to místech:

Libčice n/Vlt. - křižovatka ulic Nerudova, Palackého,  
  Na Radosti a Tržní
Libčice n/Vlt. -  Kralupská
Letky  -  Letecké nám.
Chýnov  -  ul. Ke Studánkám
Chýnov  -  Sídliště Pod Saharou k čp. 705 (vedle dětského hřiště)

Termíny svozu BIO popelnic

 9. 9. 2019        37. týden

 23. 9. 2019        39. týden

KDE JE ZAKOPANÝ PES?
Svět nabízí jistě mnoho zajímavějších témat, než je toto, ale nemo-
hu jinak, než se vyjádřit k problematice doplňování sáčků na psí 
exkrementy. Klademe si otázku, zda je na odpadkové koše umísťu-
jeme v dostatečném množství, nebo zda jich někdo odebírá více, 
než je potřeba.
Fakta v číslech:
- Ve městě je registrováno 413 psů, za které je třeba zaplatit po-

platek.
- Třetina majitelů psů poplatek i přes další zaslané složenky neu-

hradila (tzn. že teoreticky psy nemají, ale prakticky je mít mo-
hou). Registrujeme tedy ve městě 275 psů.

- Sáčky jsou skladovány na správě majetku města, včetně zásoby 
za minulá období.

-  V roce 2019 ke dni 29. 7. 2019 bylo zakoupeno celkem 9 600 
sáčků na psí exkrementy.

- Za sáčky bylo zaplaceno celkem 17 556 Kč k dnešnímu dni.
- Na stojany umístěno k dnešnímu dni 5 000 ks sáčků.
- Dříve byly jen sáčky na stojanech a nyní platí systém, že si maji-

telé psů kromě toho odebírají sáčky osobně.
- Každý platící majitel psa si od města bere zásobu sáčků osobně, 

a to 200 ks a může si pro další přijít.
- Sáčky jsou doplňovány na stojany průběžně dle spotřeby.
- V roce 2019 ve městě všichni platící majitelé psů měli k dnešní-

mu dni k dispozici 60 000 sáčků na psí exkrementy a pro další si 
mohou přijít.

- Někteří lidé uvádějí, že si sáčky ještě kupují.

Nechám stranou spekulace a ptám se, kde je tedy ten „zakopaný 
pes“? Když se projdete po městě a budete se dívat do trávy, určitě 
politujete nejen děti, které si v ní často hrají, ale i sekáče trávy, kteří 
mají opravdu přetěžký úkol.            Ing. Pavel Bartoš, MBA, starosta

Klub seniorů šikovné ruce
pořádá

u příležitosti 20. výročí svého založení

VÝSTAVU 
VLASTNÍCH VÝROBKŮ

v obřadní síni MěÚ Libčice nad Vltavou

 4. - 6. 10. 2019 vždy od 9:00 do 16:00.

Slavnostní zahájení se bude konat 
3. 10. 2019 v 17:00.
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PRACUJEME 
NA LEPŠÍ INFORMOVANOSTI OBČANŮ
Předložili jsme radě města návrh na zavedení nové rubriky 
„Dotazy občanů“ na webu města. Zavedením této rubriky by 
se nepochybně zvýšila všeobecná informovanost občanů a 
mohla by tak vzniknout oficiální platforma, kde bude mož-
né řešit aktuální záležitosti a dění ve městě. Rada města náš 
návrh projednala a pověří pracovníka města přípravou tako-
vého systému komunikace. Za vhodný příklad k následování 
pro samotnou realizaci jsme za náš spolek uvedli rubriku se 
stejným obsahem, kterou mají ve Velkých Přílepech, ve které 
je jakýmkoliv občanem položená obecná otázka i následná 
odpověď z úřadu automaticky zveřejněna a trvale vedena 
historie těchto dotazů, přičemž samotná otázka by měla být 
vždy jejím autorem podepsána.
Dalším návrhem, s kterým jsme oslovili radu města, byl ná-
vrh začít pořizovat on-line vysílání z jednání zastupitelstva 
města a zveřejnění záznamu na webu města. Tento návrh byl 
schválen pouze částečně a záznam, který jako Libčický ob-
čanský spolek LOS obvykle pořizujeme, bude moci být vlo-
žen na web města jako oficiální záznam z jednání.

Ing. Roman Šebl
zastupitel LOS

Foglar, J.: Hoši od bobří řeky, Albatros 2018
Gabaldon, D.: Cizinka. Ledový dech, 2019
Houllebecq, M.: Serotonin, Odeon 2019 
Klevisová, M.: Sněžný muž, Motto 2019 
Vondruška, Vl.: Křišťálový míč 1. Falknovská huť, MOBA 2019
Zusak, M.: Clayův most, Argo 2019

NOVINKY V KNIHOVNĚ
Funkční katalog na stránkách města. Doufám, že se vám v něm 
bude pěkně pátrat po nových knihách. 
Koutek pro ty, kdo se rádi bojí (v křesílku). Detektivky lékařské, 
historické, české, severské, irské a anglická klasika. Dobrodružství 
lovecké, válečné. Dramata lidí i zvířátek. Přijďte se posadit.

Šárka Sekerová
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Věčné téma - dobrá nebo špatná pověst školy?
Když se mluví o libčické „základce“, tak se řeč často stočí k tomu, 
že škola nemá dobrou pověst. Když jsem se snažil pátrat po pří-
činách, nikdy se mi nedostalo jasných a přesvědčivých odpovědí  
a místo důvodů a faktů se téma opředlo jakýmsi nejasným závojem 
spleteným z důvodů sahajících do minulosti a reakcemi „jedna ka-
marádka říkala, že…“. Z tohoto důvodu se školská rada rozhodla 
oslovit všechny rodiče žáků, aby vyjádřili svůj názor. Proto sesta-
vila školská rada v úzké spolupráci s vedením školy a členy komise 
kulturní a školské anketu, na kterou odpovědělo 106 rodičů dětí 
z 1. stupně a 59 rodičů dětí z 2. stupně. To je polovina celkového 
počtu žáků naší školy. Anketa se zaměřila na celkem deset okruhů 
tak, aby vedení školy a městu pomohla odhalit silné a slabé stránky 
školy. 
Zázemí a vybavení školy
Je potěšující, že naprostá většina rodičů vnímá školní budovu jako 
vyhovující (92 %), s pěknou výzdobou a dostatečně zabezpeče-
nou. Kladně je hodnoceno i vybavení učeben (74 %). Jednoznač-
nou slabinou je pak nedostatečné, respektive chybějící sportoviště, 
a žáci jsou nuceni chodit do sokolovny. Řešení není snadné, neboť 
v areálu školy není dostatek místa na vybudování tělocvičny, ale 
objevují se úvahy alespoň adaptovat některé nevyužité části budo-
vy na jednoduchou cvičební místnost vhodnou alespoň pro někte-
ré pohybové aktivity, nebo pro nižší ročníky.
Informace a komunikace
V druhém okruhu dotazníku rodiče hodnotili úroveň komunikace 
se školou a co je pro ně hlavními zdroji informací o dění ve ško-
le. Celkově je s dostupností informací o dění ve škole spokojeno  
75 % rodičů. Na obou stupních je hlavním zdrojem informací  
o škole a žácích komunikace s učiteli (91 %). To je dobrá známka 
toho, že dobře funguje základní princip vztahů mezi školou a ro-
diči, kteří nemusí hledat informace neoficiálně, nebo nespoléhají 
jen na žákovskou knížku, která i tak zůstává důležitým zdrojem 
informací pro 91 % rodičů žáků 2. stupně a 85 % pro rodiče žáků  
1. stupně. Stejně tak je kladně hodnocena i vlastní úroveň komu-
nikace s učiteli. Jako dobrou a spíše dobrou ji hodnotí 95 % rodičů 
žáků 1. stupně a 91 % pro rodiče žáků 2. stupně. Horších výsledků 
však dosahuje úroveň otevřenosti školy názorům rodičů, která je 
kladně hodnocena jen v 52 % odpovědí. Čtvrtina rodičů (24 %) 
však otevřenost nedokázala posoudit. Také se ukázalo, že bude tře-
ba provést analýzu webových stránek a pokusit se o jejich vylepše-
ní a zlepšení jejich přehlednosti.
Atmosféra ve škole a prevence proti šikaně 
Dle názoru rodičů se cítí žáci ve škole dobře. Odpovědi rodičů po-
těší bezpochyby třídní učitele, ve které má dle názoru rodičů důvě-
ru 94 % žáků. Stejně tak je pozitivní, že se 88 % žáků cítí dobře ve 
své třídě. Tématem, které se ve školství často objevuje, je šikana. 
Přestože má škola propracovaný preventivní systém, ale i postupy, 
kterými dokáže případnou šikanu řešit, má o nich přehled pouze 
polovina rodičů. V této oblasti bude tedy třeba, aby škola program 
rodičům zřetelně popsala, aby o něm měli lepší přehled. 
Výuka a doplňkové aktivity
Mezi rodiči převládá kladné hodnocení výukových metod uplat-
ňovaných na škole. Nejlépe je hodnocen celkový rozvoj dovednos-
tí a schopností žáků (83 %), vysoce je hodnoceno i vedení ke krea-
tivitě (77 %). Nejnižších hodnot spokojenosti dosáhlo vedení dětí 
k samostatné práci a rozvoji schopností získávat a třídit informace 
z různých zdrojů (shodně 68 %). Věřím, že výsledky ankety se sta-

nou i inspirací pro další rozvoj výuky a škole pomohou k dalšímu 
rozvoji. Dobře jsou hodnoceny doplňkové aktivity, které škola po-
řádá nad rámec výuky, jako jsou exkurze a výlety (80 %). Slabší je 
kladné hodnocení u nabídky kroužků (70 %). 
Družina a jídelna
Velmi pozitivně je hodnocena činnost družiny. Vysoce kladně 
je hodnocena náplň činnosti, přístup paní vychovatelek, u žáků  
1. stupně dostupnost družiny a i provozní doba (83 %). 
Školní jídelna je hodnocena třemi čtvrtinami rodičů kladně z hle-
diska skladby jídelníčku. Zde je však vcelku velký rozdíl mezi rodiči 
žáků 1. a 2. stupně. Skladba jídel závisí ve velké míře na předepsa-
ném spotřebitelském koši. Je těžké uspokojit nároky úplně všech. 
Připomínky k jídelně směřují především k malé velikosti jídelny. 
Ta by se měla v blízké době rozšířit a situace by se tak měla vyřešit. 
Dalším opakovaným požadavkem je možnost výběru ze dvou jídel, 
který však není z organizačních možností v naší kuchyni možný. 
Velmi pozitivně hodnotí rodiče finanční dostupnost jídel. 
Závěrečné hodnocení
Na otázku, zda škola splňuje očekávání rodičů, odpovědělo kladně 
79 % rodičů žáků 1. ročníku a jen o něco málo méně rodičů (72 %) 
žáků 2. ročníku. Zda se jedná o vysoké, nebo nízké číslo, nechť si 
každý odpoví sám. Lze si jen těžko představit, že budou vždy spo-
kojeni všichni. To však nemá znamenat, že by měla rodiče a školu 
prezentovaná čísla ukolébat. Výsledky ankety nejsou koncem, ale 
naopak začátkem. Učitelé i rodiče by se měli nad výsledkem zamy-
slet a najít oblasti, kterým je třeba se věnovat, aby byla spokojenost 
ještě vyšší. Některé otázky mají snadná řešení v podobě zlepšení 
komunikace, jiná jsou během na dlouho trať - např. zlepšení pod-
mínek pro výuku tělesné výchovy. 
Detailní analýza výsledků ankety je dostupná na 
webu školy.                            Doc. Ing. Vít Penížek, PhD. 

místostarosta a předseda školské rady

ŠKOLA OČIMA RODIČŮ
Na konci dubna proběhla mezi rodiči naší základní školy anketa, která měla pomoci rozšifrovat relativně méně příznivý vý-
sledek spokojenosti se ZŠ, která se objevila ve výsledcích obecné ankety vytvořené v rámci tvorby strategického plánu města.
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V březnu 2019, na setkání pana starosty Pavla Bartoše a evange-
lického faráře Tomáše Cejpa, byla rukoudáním uzavřena dohoda, 
která pak byla předložena městské radě, zastupitelstvu a staršov-
stvu evangelického sboru: 
„Společným úsilím osadíme 152 let prázdnou zvonici evangelické-
ho kostela v Libčicích nad Vltavou. My třetinu, vy třetinu, třetinu 
z veřejné sbírky“. 
To je celé znění. Proto několik slov k pozadí.
Evangelické vyznání bylo po Bílé hoře (1620) v naší monarchii na 
160 let úplně zakázáno a přežilo v ilegalitě. Po 160 letech byly To-
lerančním patentem císaře Josefa II. (1781) u nás za znevýhodně-
ných podmínek více méně „tolerovány“ světové reformační církve 
(zv. helvítská a lutherská). Česká tradice, navazující na husitství a 
Komenského Jednotu bratrskou, byla úplně uznána a legalizována 
až po zániku monarchie a vzniku Československa (1917). Vlastně 
po 300 letech. „Libčičtí“ tajní evangelíci (23 obcí společně) začali 
stavět svůj kostel roku 1863 pod „helvítským“ pláštěm a v r. 1867 
ho vysvětili. Finance šly ze sbírek, darů a půjček. 
Vystavěli i věž a v ní zvonovou stolici pro dva zvony. Ale na zvony 
pro dluhy nikdy nedošlo – i když dluhy byly do koruny splaceny. 
Ne, libčické evangelické zvony nebyly zrekvírovány ve světových 
válkách. Nikdy na věži nebyly. 
Dnešní společná iniciativa – aby zvon byl - vyšla před dvěma lety 
ze strany obce a nadšených necírkevních jedinců. Evangelickému 
sboru něco takového po „době ledové“ (komunistické) opravdu 
nějak na mysl nepřišlo. Nadšeným jedincům patří největší dík už 
teď. Bez nich by asi nešlo překonat přirozenou skepsi – to přece 
nepůjde! 
Libčice navštívil jihočeský a bavorský kampanolog pan Radek 
Lunga a jako pravý odborník navštívil obě věže obou libčických 
kostelů. Kdyby totiž budoucí zvon měl někdy zvonit spolu se stá-
vajícím zvonem „sv. Bartolomějem“ na věži katolického kostela 
- musí přece ladit! A tak pro nás p. Lunga sepsal odborný návrh 
řešení. Navrhnul sice zvony dva, jak je pro ně ve věži místo. Reálný 
je však jen jeden. A „poučil“ nás také, že zvony v Evropě bývaly, 
a dodnes bývají, společným dílem církve a obce. Kostelní zvoni-
ce, celé věže často i dnes vlastní a financují obce, neboť v historii 
potřebovaly věže i zvonění stejně jako církev, a to zejména z bez-
pečnostních důvodů jako strážnou věž a pozorovatelnu, k hlášení 
tažení vojsk, požárů a povodní – i kvůli hodinám. 
Do našich dob toho byla příkladem barokní zvonice u sv. Mikuláše 
v Praze na Malé straně, kde měla v nejvyšším patře svou pozoro-
vatelnu Státní bezpečnost, odkud pozorovala - z bezpečnostních 
důvodů - kdo chodí na americkou a západoněmeckou ambasá-
du, a pak nás všechny. V roce 1989 svůj brloh opustila v takovém 
spěchu, že tam dnes máme její autentické nefingované muzeum. 
Projekt věže a zvonů byl každopádně vždy natolik náročný, že by 
bez „světské“ spolupráce leckterá věž nikdy nestála. Věže tak vzni-
kaly často jako takový společný opus - dílo mnoha stran. Tak by 
to mohlo být dnes i v Libčicích, takový je úmysl na začátku zmí-
něné dohody. Pro evangelíky je to premiérové. Půjdeme do toho 
rovným dílem: třetinu obec, třetinu evangelický sbor, třetinu se 
pokusíme vybrat ve veřejné sbírce. Finanční odhad je asi 700 tisíc. 
Pan Lunga by měl mít nad projektem a výběrem zvonařské dílny 
odborný dohled. Zvon by se měl jmenovat Evangelista, jako spo-
lečný Opus hominibus a opus Dei. Dílo lidské a Boží.

Tomáš Cejp
evangelický farář

ZVON „EVANGELISTA“

Kampanolog R. Lunga ve zvonici evangelického kostela.                            Foto: Hannah Bartíková

Přeměřování a kontrola zvonu sv. Bartoloměje ve zvonici katolického kostela. 
Foto: Hannah Bartíková
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Protože vím, že se zabýváte dřevem, tak mě v prvním momentě na-
padlo, zda vám v názvu náhodou nevypadlo „ř“?
Myslíte jako Dřevoto? Nejste první, koho to napadlo a je to úsměv-
né, ale ten název je mnohem sofistikovanější. Devoto je latinský 
výraz pro „oddaný, zbožný“ a připadalo nám vtipné, že zároveň 
evokuje českou hlášku „de vo to“, tak jsme Devoto. 
Díky za vysvětlení. Pojďme se spolu ohlédnout na těch uplynulých 
10 let. Jak se vyvíjela vaše kariéra a vztah ke dřevu?
Láska ke dřevu v nás byla vždycky, ale k řemeslu jsme se museli 
propracovat. Když jsme s kolegou Portou dokončovali vysokou 
školu, shodli jsme se na tom, že nás spíše než teorie našich oborů 
láká něco hmatatelného a užitečného vyrábět. 
Vysoká je vysoká, ale truhlářskému řemeslu člověka nenaučí.
To nám bylo jasné, a proto nám po absolvování vysoké školy přišlo 
nejlepší začít poctivě a od píky. Nastoupili jsme tedy do učení na 
obor truhlář do kladenského učiliště.
Skoro šestadvacetiletí habáni mezi patnáctileté?
Bylo to přesně tak divné, jak to zní. Větší šok ale prožívali naši  
o mnoho mladší spolužáci, kteří vůbec nechápali, co tam děláme. 
Pravda ale je, že jsme absolvovali pouze praxi, takže jsme získali 
výuční list za rok a půl. Já jsem u toho stihl dopsat diplomku a ještě 
jsme zvládli i nějakou tu brigádičku, abychom se uživili. 
A co byl váš první výrobek na učňáku?
To bylo pro všechny stejné - štokrle. 
Štokrle? Vždy se musím usmát, když slyším tento název, který mi 
zní ryze česky, ale pravda je, že je to počeštěná rakouská němčina, 
neboť Stokerl je zdrobnělina pro pařez.
To je přesné, protože štokrle je buď čtvercová stolička, vysoká jako 
židle bez opěradla, nebo to, co jsme měli my jako povinný výrobek, 
a to byla taková ta nízká stolička, prostě štokrle ke kamnům.
Chápu, ovládáte štokrle, ale co jiného vám ten učební obor dal?
Rozhodně to nebyla ztráta času. Získali jsme dobré základy a v té 
době jsme si dokonce mysleli, že víme vše, co budeme pro založení 
truhlářské dílny potřebovat. Realita po otevření vlastní dílny byla 
však dost odlišná. Technologické možnosti jsou dnes úplně jinde, 
než se dozvíte na učňáku. 
Jste oba Pražáci, tak co, nebo kdo vás přivedl do Libčic?
Kamarád tady měl dílnu, tak nám dal doporučení. Přijeli jsme si to 
sem prohlédnout, líbilo se nám tu, a tak jsme si v Areálu šroubáren 
pronajali naši první dílnu s jednou pilou a spoustou nadšení. 
Jak se vyvíjel váš sortiment?
Zaměřili jsme se na dětský designový nábytek a doplňky. Od jed-
notlivých kusů jsme se rozšířili na výrobu celých pokojů podle 
návrhů našich architektů. Jsme schopni dělat i na zakázku, kdy si 
zákazník přinese svůj vlastní projekt, podle kterého se snažíme 
pokoj vyrobit, resp. sestavit do daného prostoru. Rádi dodáváme 

komplexní dílo, tzn. dětský pokoj, který umí růst společně se svým 
majitelem. 
A jak pokoj roste spolu s majitelem?
Máme rádi jednoduché kombinace a hledáme způsoby, které nám 
umožní tvarovat prostor tak, aby v něm nábytek žil společně s dět-
mi a pomáhal jim rozvíjet jejich osobnost a fantazii. 
To je tak kompletní, že byste klidně mohli vystupovat v tom TV Pri-
ma pořadu Jak se staví sen.
Však jsme tam také jako designeři byli, dokonce třikrát. Velmi zají-
mavá zkušenost a samozřejmě skvělá reklama. 
Baví vás vyrábět originální solitéry, nebo raději celé interiéry?
Já to mám rozdělené. Ve vlastní tvorbě dávám přednost solitérům, 
ale pro firmu je samozřejmě lepší, když dělá větší celky tak, aby to 
mělo nějakou společnou myšlenku, nápad a atmosféru. 
Jaký máte vztah ke starému nábytku?
Velice kladný. Momentálně je v Čechách dosti oblíbený retro ná-
bytek z 60. a 70. let. 
Co je typické pro tu dobu?
Třeba kónické nožičky u stolků, což byl návrhářský fenomén té 
doby. 
A ve světě?
Tam se vůbec neostýchají doplnit moderně vybavený interiér 
jedním historickým kusem – např. komodou, příborníkem nebo 
knihovnou, a vypadá to fakt skvěle. Můžete to vidět snad ve všech 
interiérových zahraničních časopisech, ale u nás se to moc nenosí. 
Masiv, dřevotříska nebo překližka?
Samozřejmě, že masiv, ale nemůžu odpovědět tak jednoduše, pro-
tože každý materiál má své konstrukční výhody i nevýhody. V na-
šem sortimentu používáme masiv, dýhu, překližku i lamino. 

TRUHLÁŘI S VYSOKOU
Rozhovor s Mgr. Lukášem Lédlem u příležitosti 10. výročí ryze 
české rodinné firmy Devoto, která sídlí v Areálu šroubáren. 
Šla jsem se pobavit s truhláři a setkala jsem se s absolventem 
Karlovy univerzity se zaměřením na Latinskou Ameriku a jeho 
kolegou Petrem K. Portou, který vystudoval andragogiku (věda  
o výchově a vzdělávání dospělých). O tom, a nejen o tom, proč 
tak hodně oba uhnuli ze svého oboru, jsme si povídali ve velmi 
příjemné, dřevem vonící výstavní síni, kde mi co chvíli utkvěl 
zrak na některém z jejich originálních výrobků.

Dětská postel Nimbo I.
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Kdybyste měl vyrábět jen jeden jediný kus nábytku, který by to byl?
Jednoznačně stůl, protože pro mě je stůl základ domu, kde se 
všichni schází a dotýkají se jej. Když se dotýkáte masivního dře-
va, tak jste přímo v kontaktu s přírodou, vnímáte jeho nerovnosti  
a cítíte jeho teplo. Takže já jednoznačně stůl, a jedině z masivu.
Jaká část interiéru je nejtěžší na výrobu?
Kuchyň. Jsou tam různé materiály, desky, výřezy, šuplíky, složitá 
napojení jednotlivých dílů, které jsou výsuvné nebo dokonce otoč-
né… V kuchyni se vystřídá hodně technologických prvků na malé 
ploše, čímž se to dle mého názoru stává výrobně nejnáročnějším 
nábytkářským produktem. 
Jak na vás působí kombinace materiálů v interiéru, třeba dřevo, 
kov a sklo?
Já osobně moc sklo v interiéru mít nemusím, ale líbí se mi velko-
formátová okna v moderních dřevostavbách.
Takže dnes masově instalované plastové okno vás asi moc nefasci-
nuje, že?
Tak to tady zrovna moc rádi nemáme. Když ne dřevo, tak alespoň 
hliník, což se do určitých budov hodí dokonce lépe než dřevo, če-
hož důkazem je např. tato původně tovární hala, kterou jsme pře-
stavěli na naši výstavní síň. 
Zúčastnili jste se někdy nějakého světového veletrhu nábytku?
Ano, dvakrát jsme vystavovali ve Frankfurtu nad Mohanem a dva-
krát v Paříži na Mason Object, což byla pro nás skvělá zkušenost. 
Viděli jsme, jak to funguje ve světě, získali kontakty a hlavně zjistili, 
co všechno ještě potřebujeme mít, abychom se dostali na srovna-
telnou kvalitu se světovými výrobci.
Dodáváte nábytek do nějakého obchodního domu?
Nedovedete si představit, co vše to obnáší, než např. tuto dětskou 
postel dostanete do krabice tak, aby ji pak zákazník dokázal doma 
smontovat sám. Když jsme začínali, tak jsme ji ve dvou skládali  
8 hodin, dneska ji dám dohromady sám za 15 minut a stačí mi na 
to jeden imbusový klíč. Přesto nemáme ambice zasytit obchodní 
domy našimi výrobky, protože jsou s tím spojené složité náklady, 
které se vyplatí investovat jen velkému sériovému výrobci, což my 
rozhodně nejsme. Pro nás je ideální, když si zákazník koupí hotový 
výrobek, a tím výrobkem může být klidně celý pokoj.
Uzavíráte své první desetiletí, jak bude vypadat to další?
Rádi bychom zachovali to, co děláme dosud a aktuálně rozšiřuje-
me naše portfolio o dřevostavby.
Sruby a roubenky?
To zrovna ne. V našem případě to budou moderní dřevostavby, na 
kterých na první pohled ani nepoznáte, že jsou ze dřeva.

Takže budou omítnuté?
Preferujeme dřevěný obklad. Staví se z prefabrikovaných dřevě-
ných panelů, čímž mají jasně danou strukturu. Výhodou našich 
dřevostaveb je i to, že díky velké přesnosti interiéru můžeme sou-
časně dodávat nábytek na míru.
A máte na to v dílně dost místa?
Nemáme, proto se v rámci areálu stěhujeme do většího, kde bu-
deme mít dvě haly. V jedné bude truhlárna a v té druhé se budou 
připravovat dřevostavby.
Kdybych si takový dům chtěla pořídit, mohla bych si jej někde pro-
hlédnout?
V tuto chvíli máme hotovou první dřevostavbu v Jizerských ho-

rách. Na příští rok se 
plánují další a věříme, že 
i v Libčicích. Dáme včas 
vědět.
Co je váš osobní sen?
Postavit si vlastní dům, 
samozřejmě dřevostav-
bu, mít tam spokojenou 
rodinu a malou dílnu, 
kde bych vyráběl stoly.
Tak vám přeji, abyste si 
jej splnil, vaší firmě gra-
tuluji k úspěšnému dese-
tiletí a děkuji za zajíma-
vý a poučný 
rozhovor.

Hannah 
BartíkováVzali jsme to nejlepší z truhlařiny, přidali trochu stavařiny a vznikla 1. dřevostavba DEVOTO.
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Ti starší z nás pamatují, co byla před rokem 1989 Národní 
fronta. Pro ty mladší stručně připomenu. Šlo o uskupení 
povolených politických stran, které se tvářilo demokratic-
ky, ale ve skutečnosti bylo zcela ovládáno KSČ. Vrcholem 
činnosti Národní fronty bylo jednou za čas sestavit kandi-
dátku do voleb, na níž se dostali vždy jen ti, kteří byli pro-
věřeni a u nichž bylo jisto, že budou poslušně hrát frašku na 
demokracii. Ve volbách kandidáti Národní fronty od ohlu-
povaných, zastrašených a pasivních občanů dostávali 99% 
hlasů a v orgánech, do kterých byli zvoleni, se více než co 
jiného cenila jednomyslnost.
Vzpomínám, že v prvních volbách po známém roce 1968 
jsem se v Libčicích nad Vltavou dopustil jako naivní mla-
dík neodpustitelného prohřešku. Šel jsem totiž s jediným 
obdrženým volebním lístkem, na němž byli právě kandidá-
ti Národní fronty, za plentu. Ta byla ve volební místnosti  
v prostorách dnešní knihovny umístěna tak, aby za ni od 
volební komise bylo vidět. Tady jsem použil jediný fungu-
jící způsob jak nehlasovat pro a všechny kandidáty jsem 
poctivě škrtnul tužkou. Tu jsem si přinesl z domova. Za 
plentou žádná nebyla, s vyjádřením odlišného názoru se 
nepočítalo. Zcepenělá komise mi nevydala diplom, který 
mi jako tzv. prvovoliči příslušel. Zato někdo napsal přísluš-

né hlášení, které se pak v mých kádrových materiálech táh-
lo až do roku 1989.
Na tuto příhodu jsem si vzpomněl, když jsem si přečetl Slo-
vo starosty v Libčických novinách z letošního srpna. Je tam 
něco málo o demokracii, ale hlavní smysl příspěvku je po-
stěžovat si obyvatelům města na opoziční zastupitele, kteří 
si dovolují mít na věci vlastní názor, což zvolené kandidáty 
Liběhradu a TOP 09 zdržuje od práce. Starosta, jak píše, se 
snaží vžít do myšlení opozičních zastupitelů, dále uvádí, že 
dovede pochopit roli opozice, nicméně na závěr vyslovuje v 
zásadě apel, že je třeba zastavit diskusi a dodržet slib, který 
zastupitelé voličům dali. A v tom to je. Opozice dala slib, že 
bude v zastupitelstvu reprezentovat ty občany města, kteří 
mají na věci jiný pohled než koalice a kteří si nemyslí to, co 
starosta má za jediné možné. Pokud by tito občané nechtěli 
rozmanitost názorů, jejichž projevování vadí starostovi, bý-
vali by volili rovnou jeho koaliční uskupení. To se nestalo  
a tak bude muset starosta strpět demokratickou nepohodl-
nost různých přístupů. To, co starosta žádá, by byla zase jen 
a jen Národní fronta.

PhDr. Petr Schönfeld,
zastupitel za Libčický občanský spolek LOS

JEDNOTNĚ V DUCHU NÁRODNÍ FRONTY?
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Když jsem před dvěma měsíci psala svůj článek o výboru roz-
voje města pro červencové Libčické noviny, nevěděla jsem, jak 
dopadne jednání o výši příspěvku Skansky městu, ani co vše 
se odehraje kolem srpnového vydání novin. Mým cílem bylo  
a stále je nezkresleně informovat čtenáře o činnosti výbo-
ru rozvoje města i o dalších jednáních týkajících se rozvoje 
města, jichž jsem byla přítomna, nebo se teprve chystají. Nic 
na tom nemění ani skutečnost, že se část městských radních 
zřejmě nedokáže smířit s tím, že již 30 let máme svobodu 
projevu a každý má Ústavou zaručené právo na vlastní názor. 
Nikde není psáno, že člověk, stane-li se starostou, má patent 
na správný výklad všeho. Vedoucí představitelé města se stále 
nemohou oprostit od potřeby připojit v Libčických novinách 
ke každému byť jen lehce odlišnému názoru vlastní nesou-
hlasné vyjádření nebo dokonce vlastní výklad. Máme jim být, 
milí čtenáři, vděční, že se nemusíme namáhat a přemýšlet? 
Osobně nepovažuji odlišný názor za zlo, cením si pestrosti 
názorů a různých úhlů pohledu jako hodnoty, která pomáhá 
najít správná řešení, jež do sebe zahleděný jedinec sám nevidí.
Ochrana rozpočtu naší prioritou
Ale pojďme už raději k reálné práci, kterou se snažím městu 
věnovat. V červenci jsem svolala jednání výboru rozvoje ,a to 
hned dvakrát, abychom pokračovali v diskusi nad pravidly pro 
investory, projektem sportovní haly nebo přípravou územní-
ho plánu. Stěžejním úkolem nejprve bylo projednat a dopo-
ručit zastupitelům výši příspěvku, který bude zakotven v do-
hodě o spolupráci se společností Skanska Reality a.s. Jednání  
o tomto bodu nebylo jednoduché, podklady pro racionální 
rozvahu potenciálních dopadů odmítl starosta přes mou žá-
dost nechat zpracovat, tak jsem si svou rozvahu o odhadova-
ných dopadech velké výstavby sestavila sama. Z mé rozvahy 
vyplynulo, že cca 3-5 let bude město muset přispívat větší mě-
rou na rozšiřování veřejné infrastruktury (zejména školskou, 
ale i na odpadové hospodářství, údržbu komunikací a zeleně, 
apod.), než by tomu bylo bez této výstavby a teprve poté se 
náklady a příjmy města opět stabilizují. Příspěvek, který jsme 
požadovali zakomponovat do smlouvy se Skanskou, jsme  
z těchto důvodů požadovali vyšší, než koaliční zastupitelé. 
Členové výboru při hlasování nebyli jednotní, přítomná koa-
liční většina odhlasovala Kč 650/m2. Následně však byla opo-
zičním zastupitelům podsouvána role škůdců, kteří si nepřejí 
rozvoj města. Je tomu právě naopak a je od kolegů zastupitelů 
nečestné, že toto tvrdí. Zapomněli, že bez silného tlaku i z opo-
zičních řad by se nikdy město nedostalo k částce 650 Kč a zů-
stalo by nejspíš na Skanskou původně navrhovaných Kč 250/
m2. Vedení města si totiž původně s tak zkušeným investorem, 
jakým Skanska nepochybně je, nevědělo rady. Mělo strach, 
že je nová výstavba převálcuje a rok přešlapovalo a oddalova-
lo schválení dohody. Místo, aby ocenilo intenzivní podporu 
všech opozičních zastupitelů v boji města za co nejvýhodnější 
startovní pozici před zahájením výstavby, hází na nás špínu, že 
si nepřejeme rozvoj města. Opak je pravdou, lišíme se pouze 
v tom, že my chceme co nejvíce ochránit rozpočet města před 
velkými výdaji vyvolanými investorskou výstavbou.
Nová komunikace nad koupalištěm 
Dalším důležitým úkolem, kterým se ve výboru rozvoje zabý-

váme, je jednání o návrhových parametrech nové komunikace, 
která má vzniknout v prodloužení náměstí Svobody přibližně 
od úrovně koupaliště směrem ven z města ke krajské silnici. 
Navrhuji zde, aby prostor pro novou komunikaci umožnil jak 
jízdu aut (prioritně pouze směrem ven z města a s vyloučením 
nákladních vozidel), tak výstavbu širokého chodníku pro pěší, 
zelený pás pro vsakování srážkové vody i výsadbu stromové 
aleje, která chodník v parných dnech přistíní. Chci prosazovat 
podobu moderní komunikace, podél které bude zachována 
možnost vyjít z města bezpečně a pohodlně na procházku. 
Jsem si vědoma, že velkorysejší návrh komunikace bude po 
vlastnících sousedních pozemků vyžadovat přispění větším 
dílem pozemku, než by tomu bylo při řešení bez chodníku  
a stromů, ale snažme se vytvářet kvalitní a pro obyvatele pří-
jemný životní prostor, toto řešení kvalitu přináší a přinese ji  
i přilehlým zastavitelným lokalitám.
Kolize veřejného zájmu se zájmem soukromým 
I při těchto jednáních se bohužel projevuje z mého pohledu 
pro městské zájmy negativní trend, kterým je kolize veřejného 
zájmu se zájmy čistě osobními až investorskými, které ztěles-
ňují někteří členové zastupitelstva. Bylo by pro město dobré, 
aby si všichni předem uvědomili, že osobní zájmy musí jít 
stranou v okamžiku zvolení za člena zastupitelstva, o to více, 
jde-li dokonce o člena rady města. Zastupitel skládá slib, kte-
rým se zavazuje „sloužit” obci a chránit její zájmy. To by měli 
mít všichni na paměti, až se budou snažit prosazovat své osob-
ní zájmy na úkor zájmů města.
Městský architekt
Na druhé červencové schůzce jsme se seznámili s novým 
městským architektem Ing. arch. Opočenským, s nímž věřím 
budeme úzce spolupracovat nejen na finalizaci pravidel pro 
investory, ale i na přípravě architektonické soutěže. Angažová-
ní zkušeného architekta považuji za krok správným směrem ke 
koncepčnímu řízení rozvoje města.
Architektonická soutěž pro centrum města
Architektonická soutěž se začne připravovat pravděpodobně 
během podzimu a její zadání bude směřovat na novou podobu 
centra města v prostoru křižovatky mezi úřadem a protějšími 
dvěma městem zakoupenými domy. Způsob vypsání soutěže 
bude ještě předmětem diskuse, o níž vás budeme informovat. 
Podařilo se mi v této souvislosti předběžně dojednat příslib 
spolupráce s předním odborníkem na stavební právo a archi-
tektonické soutěže u nás, s panem JUDr. PhDr. Jiřím Plosem. 
Pana doktora si někteří zřejmě vybavíte, protože byl členem 
týmu supervizorů, kteří připomínkovali proces vzniku strate-
gického plánu, Libčice tedy již trochu zná. Věřím, že s jeho 
podporou bychom byli schopni projít náročným procesem 
architektonické soutěže bez ztráty kytičky.
Stejně tak věřím, že i z opoziční lavice pracujeme v prostoru 
nám vymezeném ve prospěch města aktivně a dobře, a nic na 
této skutečnosti nemění ani tendenční články zaměřené proti 
nám.                     

Ing. Petra Pelešková
zastupitelka za Libčický občanský spolek LOS

předsedkyně výboru rozvoje města

DALŠÍ ZPRÁVY O PRÁCI VE VÝBORU ROZVOJE MĚSTA
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Dovoluji si reagovat na obsah srpnových Libčických novin, 
zejména na článek „Slovo starosty“, kde nás, občany, pan sta-
rosta vyzývá, abychom se nad sebou zamysleli v souvislosti 
s komunálními volbami 2018. Myslím si, že to je projev aro-
gance moci. 
Komunální volby skončily těsným vítězstvím Liběhradu 
před spolkem LOS, který je aktuálně v zastupitelstvu v opozi-
ci. Vítěz voleb nerespektoval přání voličů a neposkytl členům 
spolku LOS dostatečný prostor, naopak se snažil ho vyšacho-
vat z co největšího počtu pozic v řízení města, zejména z rady 
města. A protože LOS své úsilí nevzdal a snaží se být aktivní 
i v roli opozice v zastupitelstvu, používá Liběhrad městský 
měsíčník, který by měl být nezávislý, k manipulaci s veřejným 
míněním.
Poslechla jsem pana starostu a dala jsem si tu práci a ze zápi-
sů jednání zastupitelstva roku 2019 jsem si udělala přehled, 
z kterého je zřejmé, že není pravda, že opoziční zastupitelé 

ve většině případů stojí proti koaličním návrhům, naopak je 
zřejmé, že pokud opozice podá protinávrh, není přijat. Před-
mět jednotlivých usnesení je patrný ze zveřejněných zápisů. 
Zástupci Liběhradu velmi často používají frázi o řádném 
hospodáři. Řádný hospodář je především moudrý a moudrý 
hospodář naslouchá. Zástupci opozice v dobré víře, že hos-
podář je moudrý, se snaží vyslovit svůj názor, ale názory opo-
zice působí na místního hospodáře jako rudý hadr na býka. 
Nesouhlas s návrhy koalice označuje pan starosta za pasivitu 
a snahu o blokování usnesení, přičemž zablokovat usnesení 
zastupitelstva v podstatě není možné pro početní převahu 
koaličních zastupitelů. 
Tak mě napadá pouze jedna myšlenka. Nevracíme se náho-
dou po časové ose zpět do doby, kde pouze jeden názor byl 
správný a každý jiný musel být potrestán?

Ing. Blanka Pospíšilová

REAKCE NA SLOVO STAROSTY V LN-8/2019

V dnešní době proslulé množstvím informací a dezinformací 
si musí každý občan udělat jasno, kde je pravda a kde jsou 
dezinformace. Cílem mých příspěvků, které dávám do Libčic-
kých novin, je poskytnout co nejobjektivnější informace o dění 
ve městě, včetně naší práce pro město a trnité cesty, která tuto 
práci provází. V prostoru, který je vyhrazen pro Slovo starosty, 
není možno detailně uvádět všechny procesy, které je nutno za-
bezpečit, včetně výsledků hlasování zastupitelstva města. Tyto 
informace jsou k dispozici na webu města, kde si může každý 
občan ověřit, jaká je realita informací.
Konkrétně mé Slovo v srpnových novinách komentuje širší ča-
sový horizont a nevztahuje se ke konkrétnímu časovému úse-
ku, který uvádí Ing. Pospíšilová. Jsem starostou již čtvrté vo-
lební období a také v této časové dimenzi uvažuji. Pokud však 
nahlédnete do zápisů ze zastupitelstva za 1. polovinu tohoto 
roku, zjistíte, že protinávrhy opozice, které nebyly přijaty, jsou 
většinou pouze procesní, tedy o formě hlasování - 4/3, 5/5 - 
procesní, kde dokonce starosta hlasoval s opozicí, 2/6 procesní 
návrh bod odložit, 2/6 konkrétní návrh, který nebyl přijat. 
Zbytek usnesení, která byla přijata, můžeme rozdělit do dvou 
podstatných kategorií, kterými jsou na jedné straně usnesení, 
která by se dala nazvat i formálními a pravidelně se opakují-
cími a která se nikterak nedotknou občanů a rozvoje města. Je 
to např. přijetí provozních dotací, účetní uzávěrka, závěrečný 
účet města, zprávy finančního a kontrolního výboru, dary a 
prodeje zbytkových pozemků, odměny členům komisí, a růz-
né další informace. Ve většině těchto případů opravdu hlasuje 
opozice pro návrh usnesení, která ovšem nejsou v pravém slo-
va smyslu koaličními návrhy, ale vyplývají z procesu činnosti 
města.

A nyní jsme u toho jádra sporu, kterými jsou návrhy koalice, 
řešící údržbu a rozvoj města, jak uvádím ve Slovu starosty,  
a kde jsou většinou opoziční zastupitelé proti, nebo se zdrží hla-
sování. Tyto návrhy jsou obsaženy několikrát v roce v bodech 
schválení rozpočtu na kalendářní rok a v úpravách rozpočtu, 
kde se zařazují investice. Ze zápisu zastupitelstva č. 4/2019, 
konkrétně z bodu č. 4/3-2019 lze zjistit, kdo hlasoval, kdo se 
zdržel a kdo nehlasoval pro většinu investic v tomto roce. 
Jedna věc je totiž zvednout ruku pro přijetí dotace na auto pro 
hasiče, nebo hlasovat pro schválení grantů pro spolky, a kvali-
tativně jiná věc je nezvednout ruku pro přijetí městských inves-
tic, tedy činnosti, která je ku prospěchu občanů. 
Vážená paní inženýrko, jako starosta ve svých článcích pro 
Libčické noviny buď bilancuji, co bylo pro občany městem  
v rámci volebního programu a následně investičního plánu 
vybudováno, nebo vybízím zastupitele k práci. Je důležité, co 
vy rozumíte pod pojmem práce. Pro mne a koalici to je cíle-
vědomá činnost zastupitele, který vytváří nové hodnoty, ať již 
materiální či duchovní. Snad se mnou budete souhlasit, že to, 
co je nám z opozičních kruhů předkládáno, se velmi podobá 
chování opozice, které známe z vyšší české politiky. Je tedy víc 
než zřejmé, že tam byste měla hledat, kdo manipuluje s libčic-
kou veřejností. Kdybyste si vytvořila seznam vykonané práce 
pro rozvoj města opozičními zastupiteli, byl by velmi chudý. 
Obstrukce a politikaření ani já, ani koalice za práci nepova-
žujeme.
Pokud byste měla zájem, rád si s Vámi na toto 
téma osobně pohovořím.

Ing. Pavel Bartoš, MBA
starosta

MANIPULACE S VEŘEJNOSTÍ, NEDOROZUMĚNÍ, 
ANEBO ČISTÁ POLITIKA?

Paní inženýrka Pospíšilová mne v reakci na Slovo starosty vydané v srpnových novinách obviňuje  
z manipulace s veřejným míněním. Využívám svého práva a reaguji. Principiálně má můj text dvě 
roviny. První rovinou je otázka, zda měříme údaje stejným metrem, a rovinou druhou, zda oba chá-
peme správně, co lze považovat ve veřejné službě za práci.
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Král slabší strany (černý) kontroluje pole proměny pěšce. Tyto koncovky 
jsou povětšinou remízové, vyžadují však od slabší strany přesný postup.
Pozice: bílý – Ke5, Vh7, d5 černý – Kd8, Va1
Na tahu je černý. Najdete remízové pokračování?

ŠACHOVÝ KOUTEK

Řešení: 1. Va6! Důležitá obrana – věž drží šestou řadu, dokud na ní ne-
vstoupí pěšec (nelze 1….Va5? 2. Ke6 – Va6+ 3.d6 - Kc8 aby nedostal mat 
4. Vh8 + - Kb7 a bílý vyhraje; nebo 1….Ve1 + 2. Kd6 – Ve8 3. Va7 – Kc8 
4. Va8+ Kb7 5. Vxe8 a bílý vyhrává) 2. d6 a pak věž přechází na zadní 
šachy Va1! 3. Ke6 – Ve1+ 4. Kd5 – Vd1+ s remízou.

Vladislav Tyban

MÍSTO, ODKUD SE DĚTEM NECHCE
Školička Máváček právě zahajuje 10. školní sezónu, v provozu je již 
od roku 2010. Od prosince 2015 sídlíme ve vlastních prostorách 
v Zahradní ulici č. 327, zahrnujících vybavenou zahradu se vším 
komfortem, který dětem zpříjemňuje chvíle strávené ve společnos-
ti svých vrstevníků.
Školička je místem setkávání dětí a rodičů v příjemné rodinné at-
mosféře, je určena nejvýše pro 6 dětí od 2 let věku a zajišťuje vý-
chovně vzdělávací program pod vedením zkušených pedagogů.
Za dobu trvání Máváčku se u nás vystřídalo přes stovku dětí. Je 
potěšující vidět, že se děti do školičky rády vrací, když sem vedou 
svého mladšího sourozence a seznamují ho s jejím prostředím  
z pozice staršího a zkušeného.
Předností centra je harmonický den, ve kterém se prolínají dětské 
písničky a básničky s hudebně pohybovými hrami, které děti mi-
lují a samy je vyžadují. Díky maximálnímu počtu šesti dětí máme 
větší prostor pro individuální péči, např. při různých výtvarných 
technikách a opakování již získaných vědomostí. Často si čteme 
knížky… Pro děti, a určitě i pro rodiče, je také velmi přínosné kaž- 
dodenní cvičení sebeobsluhy, které v dětech pěstuje obvyklé do-
vednosti - samy se najíst, umýt a obléknout. Zpočátku však děti  
i krmíme, je-li to třeba. Přijímáme i děti s plenkami. Již po jednom 
roce jsou děti samostatné a dovedou se dobře vyjadřovat.
 Naše pravidla:
 • respektujeme jeden druhého
 • pomáháme si
 • používáme „prosím“ a „děkuji“
 • mluvíme tiše a klidně
 • jíme a pijeme u stolu
 • s hračkami zacházíme opatrně
 • vždy po sobě uklidíme
Naším cílem je rozvíjet každé dítě po stránce fyzické, psychické  
i sociální, aby dokázalo zvládat nároky života.
Pokud je ještě místo, přijímáme nové děti i během školního roku.
www.mavacek.cz                                                             Naďa Šindelářová

SRAZ MATÝSKÁŘŮ
Již od roku 2010 jsem v tuto dobu podával podrobnou infor-
maci o každoroční návštěvě srazu hasičských cisteren zvané 
„Sraz matýskářů“, tak to dělám i letos. Měli jsme se „srazit“  
12. - 14. 7. 2019 již tradičně v Dolní Poustevně. Tentokráte 
však budu velmi stručný, neboť těsně před začátkem tohoto 
klání, na který jsme se připravovali a těšili, nám bohužel při-
šla zdrcující zpráva, že se akce nekoná, protože není kde. Jak 
tamější myslivecký spolek, tak i Klub turistů, který nám za 
tím účelem zapůjčil svůj pozemek vloni, letos odmítly.
S velkým zklamáním jsme tuto zprávu přijali s příslibem, že 
příští rok se tento sraz již konat bude. Nezbývá nám tedy než 
se těšit na příští rok. V plánu máme vykonat „soudružskou“ 
návštěvu bratrského spolku dobrovolných hasičů v Bynovci, 
s kterými jsme navázali družbu. Tak za rok snad na shleda-
nou.                                                     Za sbor dobrovolných hasičů 

Vladimír Levý



 - 14 -



 -15 -

Měsíčník Libčické noviny vydává MěÚ, nám. Svobody 90, 252 66 Libčice nad Vltavou, www.libcice.cz, podatelna@libcice.cz, IČ: 00241407, evid. č. MK: ČR E 12222.
Šéfredaktorka: Hannah Bartíková (hannah.bartikova@hbart.cz). Redakční rada: Mgr. Kateřina Babková, Tomáš Cejp, Ing. Jiří Slanina. 

Ilustrace: Jiří Tyller. Za jazykovou správnost zodpovídá: Hana Tyllerová. Grafické zpracování: Ondřej Pellar - Studio Klika. Tisk: Tiskárna Powerprint, Horoměřice. Redakce si 
vyhrazuje právo texty redakčně upravovat, popřípadě krátit. Uveřejněné příspěvky nemusí nutně vyjadřovat názory redakční rady a za jejich obsahovou správnost zodpovídají

podepsaní autoři. Náklad 1600 ks, zdarma, roznáška prostřednictvím České pošty do všech libčických domácností. Uzávěrka pro příjem příspěvků vždy k 15. dni v měsíci.

PNEUSERVIS
Přílepská 1233 Roztoky

Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů. Auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby, speciální. Provádíme odbornou mon-
táž a opravy pneu na nejmodernějších strojích 
s nejmodernějšími technologiemi. Odborná 
konzultace při výběru nabízeného zboží. Nabí-
zíme uskladnění i kompletních sad kol a jejich 
servis. Prodej příslušenství. Přímé zastoupení 
prémiových značek pneumatik a disků.

KONTAKT:
Lumír Novotný, 774 151 334,

lumir.novotny@autohouser.cz
Bohumil Houser, 731 151 341,

PRODEJ A SERVIS, 220 911 128,

AUTOSERVIS
Přílepská 1707 Roztoky

Zajistíme pro vás STK včetně měření EMISÍ.
Opravy vozů všech značek.
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní pro-
hlídky po najetých kilometrech, výměny olejů, 
diagnostika, výměny čelních i ostatních skel, 
servis klimatizace a dezinfekce ozonem, mon-
táž příslušenství a zabezpečení vozů, opravy 
brzd, výměny výfuků, opravy podvozků, výmě-
ny tlumičů pérování a další. Zajistíme pro vás 
opravu havarovaného vozu včetně kompletní-
ho zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřídí-
me geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 
3D zařízení. Zapůjčení náhradního vozu.

KONTAKT:
Josef Čížkovský, 731 151 334
Miroslav Vejbora, 731 862 462

STK EMISE, 233 910 042
servis@autohouser.cz

AUTODÍLY
Přílepská 1233 Roztoky

Velkoobchod a maloobchod.
Prodáváme široký sortiment náhradních dílů na 
většinu automobilů ve spolupráci se značkový-
mi i neznačkovými dodavateli. Naši hlavní do-
davatelé jsou: AŠ FINANCIAL, AUTO KELLY, 
APM, ACI, ELIT, INTER CARS, MG PARTS, 
SPEI SERVIS, STAHLGRUBER, STUALARM 
a další. Po dohodě zajistíme i originální ná-
hradní díly.
Samozřejmostí je dovoz až do vaší dílny.

KONTAKT:
Martin Franc, 739 465 534,
martin.franc@autohouser.cz

Tomáš Kukelka, 731 151 337
Pavel Ondrák, 731 151 343

www.autohouser.cz

LIBČICKÁ PLOVÁRNA

BAZÉNY
DO KONCE ZÁŘÍ

11:00 - 18:00
(při dlouhodobě špatném počasí
bude letní provoz ukončen dříve)

RESTAURACE
10:00 - 22:00
15:00 - 22:00

(za špatného počasí)

www.libcickaplovarna.cz
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